
Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti 

 

ZÁPISNICA 

zo zasadnutia dňa 19.03.2025 

  

 

Zasadnutie: 19.03.2025 

 

Prítomní: Z. Kolman Šebestová, P. Klučka, J. Vydra, M. Ondrejkovič, T. Kratochvílová, 

 

Neprítomný:   V. Weber, A. Hájková, A. Sarlós, 

 

Hostia:  Z. Grečová, J. Karman, J. Mravec,  verejnosť, 

 

Tajomník: M. Michrina 

 

 

Otvorenie, schválenie programu 

 

 Predsedníčka komisie p. Z. Kolman Šebestová privítala členov komisie a prizvaných 

hostí, otvorila komisiu dopravy, mobility a bezbariérovosti. Skonštatovala, že komisia je 

vzhľadom na počet prítomných členov uznášaniaschopná. 

 

Program zasadnutia: 

 

 1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia 

2. Ochrana obyvateľov pred nadlimitným hlukom v zóne Viladomy, projekt 

Slnečnice.  

3. Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava – Petržalka na rok 2025 s výhľadom 

do 2027. 

4. Rôzne. 

 

 

Uznesenie:  Komisia dopravy, mobility a bezbariérovosti – hlasovanie k otvoreniu 

a schváleniu programu. 

 

Hlasovanie: Prítomných: 5            Za: 5            Proti: 0            Zdržal sa: 0         Nehlasoval: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

  

 

 

K bodu č. 2:  Ochrana obyvateľov pred nadlimitným hlukom v zóne Viladomy, projekt 

Slnečnice. 

 

 p. Mravec sa vyjadruje k situácií nadlimitným hlukom, ktorý pochádza 

z cestnej komunikácie na Azúrovej ulici. p. Mravec predkladá návrh, ktorým  

žiada Starostu mestskej časti Bratislava – Petržalka aby komunikoval so 

zástupcami Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislava tak,  aby boli 

prijaté včasné a vhodné opatrenia na obmedzenie nadlimitného hluku 



v súlade so všeobecne záväznými právnymi predpismi.  Požiadal o prípadné 

zváženie  zapojenia MŽP SR a jeho dotknutých organizácií, najmä v 

existujúcich a nových konaniach EIA a do prípadných opatrení v súvislosti s 

možnými riešeniami predmetnej situácie. Starostu mestskej časti Bratislava-

Petržalka žiada o zaslanie tohto uznesenia Generálnemu prokurátorovi 

Slovenskej republiky za účelom informovania, prípadne k zaujatiu stanoviska  

k bodu č. 1. prezentovaného uznesenia, pokynu na preskúmanie 

dotknutých postupov a rozhodnutí orgánov verejnej správy.  Starostu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka žiada o zaslanie tohto uznesenia 

Verejnému ochrancovi práv za účelom informovania a aktualizácie 

problematiky porušovania práv obyvateľov, dotknutej zóny a na základe 

ďalšieho spomenutého v uznesení. 

Diskusia: 

 

- p. Kratochvílová pripomenula, že na stretnutí s občanmi v časti Slnečnice, 

spomenula, že sa čiastočne tomu venujú. Jedno z opatrení, ktoré sa dá v danej 

veci robiť je zníženie rýchlostí z 60 na 50 km/h a jej dodržiavanie. 

- pozvaný obyvateľ spomenul, že daná 60 km/h sa už teraz nedodržiava, keďže 

v nočných hodinách vozidlá danou ulicou jazdia aj 100 až 120 km/h. Pripomenul, 

že nebolo realizované ani jedno meranie rýchlosti, majú informáciu od dopravnej 

polície, že nie sú personálne kapacity a neboli ani v minulosti a samotné zníženie 

rýchlosti nie je riešením. Pýta sa aj na iné možnosti, ako úsekové merania. 

- p. Kratochvílová spomenula, že na základe inštitútu o objektívnej zodpovednosti, 

bude môcť prekračovanie rýchlosti kontrolovať aj Mestská polícia. Opatrenie 

vybudovania protihlukovej steny, by stratilo efekt, keďže by sa týkala len malej časti 

zastavaných domov a poukázala aj na vôľu občanov mať záujem o protihlukovú 

stenu. 

- pozvaný obyvateľ  uvádza, že protihluková stena by mala význam, keďže by bola 

prerušená iba na dvoch miestach, 

- p. Kratochvílová dodáva, že nevie si to predstaviť a ani v rámci rozpočtu, 

spomenula aj lokalitu ulice Einsteinova, kde je rýchlosť vozidiel až 130 km/h 

a protihluková stena nemá stále takýto účinok, 

- pozvaný obyvateľ sa pýta pani Kratochvílovej, či sa streli s odporom úradov pri 

znižovaní rýchlosti zo 70 km/h na 50 km /hm na Brnianskej ulici? P. Kratochvílová 

odpovedá, áno. Pozvaný obyvateľ dodáva, že majú deklarované verejným 

ochrancom práv, že sú prekročené limity a sú porušované ľudské práva na ochranu 

zdravia, že daný úrad neberie na to zreteľ? Pani Kratochvílová odpovedá, že keďže 

cestná komunikácia je štátna cesta, nemôžu konať, prípadne by to trvalo veľmi 

dlho. Podnetov začína byť už veľmi veľa a mesto bude taktiež v danej veci súčinné. 

- p. Kratochvílová dodáva, že veľké zníženie rýchlosti neprospieva v prevádzke 

verejnej dopravy, lebo cestujúci takisto potrebujú mať určitý komfort. 

- pozvaný obyvateľ sa pýta, či bude zaručené, že sa podarí aspoň tú rýchlosť znížiť? 

- p. Kratochvílová poprosila o zaslanie komunikácie, ktorú mal pozvaný obyvateľ 

s Krajským dopravným inšpektorátom, kde bolo stanovisko k zníženiu rýchlosti. Pani 

Kratochvílová prisľúbila, že sa na to s kolegami pozrie a navrhnú riešenie, aké kroky 

podniknú. 

- p. Vydra sa zapojil k diskusii a dodáva, že ak by mohli Mestský policajti vykonávať 

opatrenia v rámci inštitútu objektívnej zodpovednosti, situácia by bola riešiteľná. 

- p. Kratochvílová navrhla, aby sa daný bod prerokoval aj na ďalšom zasadnutí 

komisie, aby mohli si opäť prejsť podklady k novým projektom a k otázkam, ktoré 

kládli pozvaný obyvatelia. 



- p. Vydra doplňuje, že chyba sa musela stať pri výstavbe obytných domov na 

začiatku, výstavba popri ceste je „nonsens“, ak by boli obytné domy vystavané 

kolmo, daný situácia by nevznikla. Uvádza, že možnosti Starostu mestskej časti pri 

komunikácií sú obmedzené, hlavne informovania Krajského dopravného 

inšpektorátu. 

- p. Klučka sa zapojil do diskusie a doplnil, že je dôležité aby pokuty za priestupky 

smerovali na MČ a dodáva, že treba klásť dôraz na medializáciu, keďže neraz si je 

vedomí toho, že vozidlá, ale hlavne aj motocykle na danom úseku „túrujú“ a tým 

pádom je hluk citeľný.  

 

Uznesenie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

ž i a d a 

 

1. starostu Mestskej časti Bratislava-Petržalka, aby komunikoval so zástupcami 

Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislava, ktoré je správcom komunikácie 

cesty I/2 ulica Azúrová, k.ú. Petržalka, z ktorej pochádza hluk, ohrozujúci zdravie 

obyvateľov dotknutej časti a prijalo včasné a vhodné opatrenia na obmedzenie 

nadlimitného hluku v súlade so všeobecne záväznými právnymi predpismi tak, 

aby svojim ďalším postupom zabezpečilo dodržiavanie práv obyvateľov žijúcich v 

hlukom zasiahnutej obytnej zóne,  

2. o dôslednú ochranu porušených práv aj v územnom plánovaní a stavebných   

konaniach, najmä v už vydaných ale aj nových rozhodnutiach, stanoviskách,  

aby Mestská časť Bratislava-Petržalka raz za štvrťrok pripravila informačný materiál 

na zasadnutie MiZ k aktualizácii riešenia a postupov vyššie uvedených bodov 

uznesenia. 

 

3. aby Mestská časť Bratislava-Petržalka raz za štvrťrok pripravila informačný materiál 

na zasadnutie MiZ k aktualizácii riešenia a postupov vyššie uvedených bodov 

uznesenia. 

 

s p l n o m o c ň u j e 

 

a) starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka na zaslanie tohto uznesenia Ministerstvu 

životného prostredia Slovenskej republiky za účelom informovania o porušení 

ochrany zdravia obyvateľov v dotknutej lokalite, v rámci bodu č. 1. tohto 

uznesenia. Prípadne požiadal o zapojenie sa MŽP SR a jeho dotknutých 

organizácií, najmä existujúcich a nových konaniach EIA a do prípadných opatrení 

v súvislosti s možnými riešeniami predmetnej situácie, 

 

b) starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka na zaslanie tohto uznesenia 

Generálnemu prokurátorovi Slovenskej republiky za účelom informovania, 

prípadnému stanovisku k bodu č. 1. tohto uznesenia, pokynu na preskúmanie 

dotknutých postupov a rozhodnutí orgánov verejnej správy, 

 

 

c) starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka na zaslanie tohto uznesenia Verejnému 

ochrancovi práv za účelom informovania a aktualizácie problematiky 

porušovania práv obyvateľov, dotknutej zóny, 

 

d) starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka na zaslanie tohto uznesenia 

Regionálnemu úradu verejného zdravotníctva za účelom informovania, 

dôsledného uplatňovania práv obyvateľov dotknutej lokality v stavebnom konaní, 



prípadnému odporúčaniu opatrení, ktoré by mohli zlepšiť situáciu obyvateľov v 

danom území, 

 

e) starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka na zaslanie tohto uznesenia Magistrátu 

hlavného mesta SR Bratislave ako správcovi komunikácie Azúrová za účelom 

riešenia situácie obyvateľov v dotknutom území a prijatia opatrení, 

 

f) starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka na zaslanie tohto uznesenia Krajskému 

riaditeľstvu policajného zboru Slovenskej republiky v Bratislave za účelom 

informovania, prípadnému zabezpečeniu hliadok, ktoré by pravidelne v rôznych 

intervaloch merali rýchlosť v danom v danom území, čím by dodržiavaním 

najvyššej povolenej rýchlosti došlo k zníženiu hlučnosti. 

 

 

Hlasovanie: Prítomných: 5            Za: 0            Proti: 5            Zdržal sa: 0         Nehlasoval: 0 

Záver: Uznesenie bolo vzaté na vedomie 

 

 

 

K bodu č. 3:  Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava – Petržalka na rok 2025 s výhľadom 

do 2027 

 p. Karman sa vyjadruje k rozpočtu ako k novému návrhu, keďže niektoré 

údaje boli zmenené na príjmovej stráne a aj na strane výdavkov. Na strane 

príjmov podiel na výnose dane z príjmov fyzických osôb na základe nového 

schváleného štatútu meníme na 17 893 837 EUR a menia sa aj položky Príjmy 

z prenájmu majetku spol. Veolia Energia Slovensko a tiež úroky, naopak 

vyššiu sumu máme zo štátu, oblasť školstva. V konečnom zúčtovaní, príjmy sú 

rovnaké v nominálnej hodnote ako boli v návrhu rozpočtu, ktorý bol 

predložený na decembrové zastupiteľstvo. Na strane výdavkov sa mení 

položka poslaneckých priorít z 1,4 mil., teraz je polovičná 700 tisíc EUR. 

Zvyšných 700 tisíc EUR boli prerozdelené na jednotlivé oddelenia na základe 

požiadaviek pokračujúcich vecí, ktoré sa udiali za tri mesiace od 

pôvodného návrhu rozpočtu. Do športovej infraštruktúry bolo 

prerozdelených 250 tisíc EUR, na techniku, vybavenie a materiál 200 tisíc 

EUR, 100 tisíc kamerový systém a alarmy, 100 tisíc EUR na športové aktivity, 

krúžky, 50 tisíc EUR na opravy a údržbu školských zariadení. 

Diskusia: 

- p. Šebestová sa pýta, či program Doprava bol nezmenený a ostáva ako bol prvý 

návrh v Decembri. Pani Grečová odpovedá, že sa nemenilo nič. Pani Grečová 

ďalej informuje k programu 4.1.1. Bežné výdavky 2 345 470 EUR, kapitálové vo výške 

1 157 900 EUR, ktoré sa delia na program 4.1.1,  kde je 1 960 000 EUR, 1 103 500 EUR 

kapitálových výdajov. Zabezpečenie vyhradeného parkovania program 4.1.2 kde 

54 300 EUR. Program 4.1.3, výstavba chodníkov, komunikácií a cyklotrás je 

navrhovaných 44 400 EUR pani Grečová, následne informuje o ďalších bodoch 

programu Doprava. 

- p. Kratochvílová sa pýta na bezbariérové úpravy, pani Grečová odpovedá, že na 

dané aktivity je alokovaných  90 000 EUR.  



- p. Kratochvílová dodáva, že je naplánované rokovanie ohľadne opráv chodníkov, 

ktoré nie sú v správe MČ a chodníky, ktoré majú byť opravované a sú v MČ 

Bratislava – Petržalka opravené nie sú.  

- p. Kratochvílová sa pýta či je položka v rozpočte na prekládku vysokého napätia. 

Pán Karman odpovedá, že rozpočet je identický ako bol prednesený MČ na 

Decembrovom zastupiteľstve. Avšak dodáva, že návrh bol Vami pozmenený. Pán 

Karman reaguje a dodáva ešte k chodníkom, že prebieha komunikácia medzi 

Magistrátom hl. m. SR Bratislava a mestskou časťou Bratislava – Petržalka o ponuke 

MČ, aby nám mesto zverilo úplne všetky chodníky a celé si ich bude financovať 

mestská časť. 

- p. Kratochvílová sa pýta, či sa bude realizovať prekládka vysokého napätia. Pán 

Karman odpovedá, že to nevie teraz povedať, keďže je to na rozhodnutí 

poslancov, ale čo vie určite povedať, že distribučná spoločnosť na to neprispeje. 

Pani Kratochvílová sa pýta, či je projekt vypracovaný, pán Karman odpovedá, že 

je stále v riešení, ale už je v pokročilom štádiu. Dodáva, že k prekládke nič 

momentálne nebráni, avšak už by sa museli nájsť financie, ktoré mohli byť o pár 

stotisíc viacej, ktoré by prispela distribučná spoločnosť.  

- p. Ondrejkovič sa pýta, že 4. marca bolo zasadnutie k rozpočtu, že keď do 10.3 sa 

nedohodne s distribučnou spol. tak to padá. Pán Karman odpovedá, že bola 

podmienka podpísania a pristúpenia zmluvu, avšak to nemohli urobiť, keďže neboli 

zabezpečené všetky podklady, hlavne kompletné financovanie, tak distribučná 

spoločnosť neposkytne možnosť financovania prekládky.  

 

Uznesenie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v a ľ u j e 

 

a) rozpočet mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2025 s príjmami a výdavkami 

v čiastke 86 151 383 EUR    

b) použitie rezervného fondu mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2025 v celkovej 

čiastke   2 530 438 EUR       

c) použitie fondu rozvoja bývania mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2025 

v celkovej čiastke  4 689 EUR       

d) použitie konta zelene mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2025 v celkovej 

čiastke          4 743 EUR       

e) použitie fondu opráv mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2025 v celkovej 

čiastke         80 336    EUR    

f) programový rozpočet mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2025    

g) poverenie starostu upravovať v priebehu roka záväzné ukazovatele, limity, úlohy 

a programy schváleného rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka a vykonávať   

rozpočtové opatrenia na rok 2025 : 

1. v plnej výške v prípade účelovo určených finančných prostriedkov poskytnutých zo 

štátneho rozpočtu, z Európskej únie a iných prostriedkov zo zahraničia 

poskytnutých na konkrétny účel, z rozpočtu iného subjektu verejnej správy 

a účelovo poskytnutých darov 

2. vykonávať presun rozpočtovaných príjmov v rámci schváleného rozpočtu, pričom 

sa nemenia celkové príjmy 



3. vykonávať presun rozpočtovaných výdavkov medzi programami do výšky 

20%  a medzi podprogramami a prvkami v rámci jedného programu do výšky 30% 

pri zabezpečení vyrovnanosti alebo prebytku bežného rozpočtu, pričom pri 

dodržaní % limitu sa vychádza zo schváleného rozpočtu celého programu, 

z ktorého resp. v rámci ktorého sa vykonáva jednotlivý presun 

4. vykonávať rozpočtové opatrenia zmenou príjmov a výdavkov pri zabezpečení 

vyrovnanosti alebo prebytku rozpočtu  

5. zvýšiť bežné výdavky a kapitálové výdavky pri  dosiahnutí vyšších ako 

rozpočtovaných príjmov, 

6. zvýšiť bežné výdavky a kapitálové výdavky rozpočtov rozpočtových organizácií 

pri  dosiahnutí vyšších ako rozpočtovaných príjmov týchto organizácií 

7. vykonávať rozpočtové opatrenia bez obmedzenia v kapitálových výdavkoch 

programu 1.1. – na základe požiadaviek poslancov 

8. vykonať zmenu rozpočtu formou rozpočtového opatrenia znížením príjmov 

z očakávaných kapitálových transferov a zvýšením prevodu z rezervného fondu 

a súčasne zmenu krytia už schválených kapitálových výdavkov. 

 

b e r i e  n a  v e d o m i e 

 

a) výhľad rozpočtu mestskej časti Bratislava – Petržalka na roky 2026 a 2027 

b) odborné stanovisko miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava – Petržalka 

k Návrhu rozpočtu mestskej časti Bratislava – Petržalka na rok 2025 s výhľadom do 

roku 2027 

 

Hlasovanie: Prítomných: 5            Za: 1            Proti: 2            Zdržal sa: 2         Nehlasoval: 0 

Záver: Uznesenie nebolo schválené 

 

 

Bod rôzne:  Riešenie opravy Prokofievovej ulice 

 p. Šebestová prečítala emailovú komunikáciu medzi Odborom dopravných 

informácií a stavieb hl. m. SR a referátom investičných činností MČ Bratislava 

– Petržalka. Dodáva, že v podnete bolo dopytované, či MČ bude realizovať 

opravu vozovky, keďže je výrazne zničená a odpoveď bola, že nie je 

zaradená do plánu kontroly. 

 

Diskusia: 

- p. Kratochvílová dodáva, že to je irelevantné, keďže daná vozovka je zverená 

mestskej časti, ktorá sa má starať o zverenú komunikáciu, aj keď tam premáva 

autobus.  

Uznesenie: Bez uznesenia 

 

 

 

Predseda komisie:  Ing. Zuzana Kolman Šebestová 

Tajomník komisie: Miloš Michrina 

 


